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Angående artikkel om «Hunderaser du ikke bør velge!» 

22.10.2018 publiserte VG en artikkel om hunderaser man ikke bør velge som sin første hund. I 

artikkelen er 12 raser valgt ut. Styret i Norsk Lapphundklubb har i etterkant fått mange reaksjoner fra 

eiere av finsk lapphund. Ingen av disse kjenner seg igjen i beskrivelsen av finsk lapphund. 

 

Journalisten Brage Steinson Wiik-Hansen var i forkant av publiseringen i kontakt med nestleder i 

Norsk Lapphundklubb. Det ble allerede da gjort klart at beskrivelsen av finsk lapphund ikke var en 

god beskrivelse. Journalisten ble informert om en bedre vinkling på artikkelen, bl.a. med å bruke 

kjopehund.no i veiledning i valg av rase, og at det også finnes bedre og mer nøyaktige beskrivelser av 

rasene. Disse anbefalingene valgte han å overse. 

 

Artikkelen er skrevet med utgangspunkt i to eksperter. Men deres erfaringer er ikke i 

overenstemmelse med rasemiljøets erfaringer, der oppdrettere erfarer at finsk lapphund er en god 

førstegangshund. Videre kan man også se til mer objektive fakta for å imøtegå kritikken rasen får. 

Hvis man ser på resultater av mentalhelsetester på rasen, viser det at hundene gjennomsnittlig 

scorer veldig lavt på aggressivitet. Slik statistikk ligger blant annet ute på skk.se sin database 

«avelsdata», tilgjenglig for alle. Videre har finsk lapphund vært nevnt i forelesninger ved NMBU på 

studiet «Introduksjonskurs i dyreassisterte intervensjoner - dyreassistert terapi, pedagogikk, aktivitet 

og grønn omsorg.», som en av rasene som er meget godt egnet som terapihund. Ingenting av dette 

er særlig i overenstemmelse med artikkelen VG har valgt å publisere. 

 

Vi har tatt kontakt med den ene eksperten, Caroline Alpuo. Da fremkommer det at det er 

redaksjonen i Aftonbladet som har valgt ut rasene i den svenske artikkelen, som VGs artikkel er 

bygget på, og ikke ekspertene selv. Rasene er altså ikke valgt ut av ekspertene som siteres i 

artikkelen, Alpuo er bedt om spesifikt å kommentere avisens utvalgte raser. Caroline Alpuos 

kommentar om finsk lapphund var "Det är en vallande hund som kräver rejält med motion och 

mental aktivering. Den skäller gärna när den vaktar, vallar eller blir exalterad och vill ha kontakt. Det 

är en träningsfråga som kommer ta tid och energi". I hennes uttalelse står det ingenting om at rasen 

virker sint. Videre skriver Alpuo til oss "Jag tror att sint betyder arg på svenska? Och arg har jag aldrig 

sagt att rasen är. Det tror jag inte ett dugg på skulle vara rastypiskt alls. Jag har heller aldrig sagt att 

rasen morrar (kurrar?) på människor. Står detta i artikeln menar du? För det har jag aldrig sagt. Jag 

bifogar dig råkopian av texten som gick ut i Aftonbladet så är jag jätte glad om du vill dubbelkolla så 

det är samma text som gått ut i Norge. Är det inte det är detta ett rejält övertramp från Aftonbladet 

då det du anger inte är något jag sagt. Tvärtom, jag är av skolan att alla raser, hundar kan bli arga 

eller rädda, det är naturliga känslor. Det jag ville lyfta om rasen var deras behov, deras ursprung och 

vad det kan innebära i hunden. För att hjälpa dem hamna rätt. Jag har många Finska lapphundar på 

kurs, och jag tycker de är super härliga, arbetsamma och trevliga.» 

 

Vi kontaktet også den andre eksperten, Geir Marring. Han forteller at han kun står inne for den delen 

han er sitert på i artikkelen, der han blant annet skriver at «Alle hunderasene som vil bli nevnt i 

denne artikkelen kan utvilsomt bli svært gode hunder for den riktige eieren». Han har ikke blitt spurt 
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om å kommentere rasene spesifikt, og står ikke inne for at disse rasene er uegnet som 

førstegangshund. Han har selv hatt finsk lapphund i 13 år og var strålende fornøyd med den. 

Det er under enhver kritikk hvordan journalisten fremstiller det som at to eksperter advarer spesifikt 

mot 12 av over 450 raser, når man skal velge seg førstegangshund. Det viser seg at ingen av 

ekspertene nevnt i artikkelen vil stå inne for dette, og at disse utvalgene er gjort av journalistene 

selv. Den norske journalisten har her gjort endringer på listen over raser også, hvorfor ble for 

eksempel hovawart fjernet i oversettingen? 

 

Norsk Lapphundklubb mener at vi bør, i tråd med god presseetikk, få lov til å svare på denne ganske 

alvorlige og urettferdige kritikken. En mulighet VG har til å rette opp dette, kan være å lage en 

artikkel om årets Farmen-hund, som er en finsk lapphund. Der kan det komme en riktigere 

beskrivelse av rasen, med utgangspunkt i kilder som Norsk Lapphundklubb og Norsk Kennel Klub. 

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Styret i Norsk Lapphundklubb 

 


